
 
Uchwała Nr XII/ 104  /2011 
Rady Dzielnicy IX 
Łagiewniki – Borek Fałęcki 
z dnia  29.08.2011 r. 

 
w sprawie: w sprawie opinii dot. projektu uchwały Rady Miasta Krakowa wg druku 

nr 256 „w sprawie projektu zmian Statutu Miasta Krakowa”. 
 

Na podstawie § 4 pkt 5 lit. i Statutu Dzielnicy IX stanowiącego załącznik do uchwały 
nr LXVII/660/96 Rady Miasta Krakowa z dnia 18 grudnia 1996 r. w sprawie organizacji i zakresu 
działania dzielnic (tekst jednolity: Dziennik Urzędowy Województwa Małopolskiego z dnia 6 listopada 
2002 r. Nr 243 poz. 3278, zm.: uchwała Nr CV/1060/06 Rady Miasta Krakowa z dnia 29 marca 2006 r. 
oraz Nr CX/1107/06 z dnia 24 maja 2006 r.) Rada Dzielnicy IX Łagiewniki – Borek Fałęcki uchwala, co 
następuje : 
 

§1 
Opiniuje się negatywnie zapis § 75 ust.1 i § 75 ust. 4 pkt 5 w proponowanym projekcie 

uchwały. 
 

§2 
  Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 
 
 
 
 
 
 
UZASADNIENIE: 

Proponowany w projekcie (§ 75) tryb skrócenia obecnej kadencji krakowskich Rad Dzielnic budzi duże 

wątpliwości natury prawnej. Narusza przede wszystkim zasadę zaufania obywateli do państwa i prawa, 

która w świetle orzecznictwa Trybunału Konstytucyjnego jest jedną z podstawowych zasad 

demokratycznego państwa prawa. 

Mieszkańcy Krakowa wybierając 9 stycznia 2011 roku Rady Dzielnic, kierując się zaufaniem 

do obowiązujących przepisów prawnych, mieli uzasadnioną świadomość dokonywania wyboru swoich 

przedstawicieli na pełną, czteroletnią kadencję. 

Warto zwrócić uwagę, że obowiązujące Statuty Dzielnic Miasta Krakowa, jak też obowiązujące przepisy 

Ordynacji Wyborczej do Rad Dzielnic nie przewidują (i nie przewidywały 9 stycznia 2011 roku) 

możliwości skrócenia kadencji Rad Dzielnic z powodu „konieczności przeprowadzenia wyborów do Rad 

Dzielnic łącznie z wyborami do Rady”. 

Ww. proponowany przepis narusza także zasadę stabilności prawa wyborczego, która jest także bardzo 

mocno akcentowana w orzecznictwie TK. Warto w tym kontekście zwrócić uwagę, że ostatnią zmianę 

terminu wyborów do Rad Dzielnic Rada Miasta Krakowa przyjęła niespełna pół roku temu. 


